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Jõgeval kestab jõuluime

Tänavuste  jõulude ajal on 
Eestimaa jõulukesksemaks 
linnaks saanud Jõgeva, kus 
teisel advendil peapiiskop 
Andres Põder jõulurahu välja 
kuulutas. Sajad inimesed 
külastavad ka Jõgeva Kul-
tuurikeskuses resideerivat 
peajõuluvana. 

“Täna on ikka Jõgeval eri-
line sündmus. Sa mõtle, pea-
piiskop ise tuli meie linna  jõu-
lurahu välja kuulutama,” ütles 
pärast pidulikku sündmust 
kauaaegne Jõgeva elanik, tule-
tõrjeveteran Rein Randoja.  

“Jõulurahu väljakuulutami-
ne on väga pikaajaline ja pü-
halik traditsioon. Hea, et  seda 
tänavu Jõgeval teha otsustati. 
Tänu sellele sai meie linn kogu 
Eestis kuulsaks,” avaldas arva-
must Jõgeva linna aukodanik, 
pedagoog ja kodu-uurija Asta 
Paeveer. 

“Huviga vaatasin ka Jõulu-
vana tuba Jõgeva Kultuurikes-
kuse teisel korrusel. Jõuluvana 
ootamine ja kingituste saamine 
on lapsed alati rõõmsalt äre-
vaks teinud. Kahjuks kipuvad 
aga ununema vanad jõulukom-
bed, mistõttu tänased inimesed 
võiksid neid märksa rohkem 

tundma õppida. Kuuldavasti ka-
vatsetakse Jõgevale ka jõulupark 
rajada, ehk õnnestub seal mõn-
dagi ka meie esivanemate jõulu-
tavade järgi kohandada,” lausus 
proua Asta, kes saanud kaasa 
elada oma laste, lapselaste ja lap-
selapselaste jõuludele. “Loodan, 
et sõbralik ja teineteistmõistev 
jõulumeeleolu on ka kõikides 
Jõgeva kodudes.”

„Jõuludel on sügav religioos-
ne tähendus, mida oma jõulura-
hu välja kuulutades toonitas ka 
peapiiskop Andres Põder. Laste 
jaoks eksisteerib aga kindlasti 
oma värvikirev ja unistusteri-
kas jõulumaailm. Seekordsete 

jõulude ajal on Jõgeva linn laste 
vaatevinklist kindlasti atraktiiv-
semaks muutunud,” lausus õpe-
taja Siiri Veskis. 

“Kuigi jõulukuu esimene 
pool on möödunud ilma lume-
ta, pole nii toredaid jõulusid kui 
sel aastal, Jõgeval olnudki. Meie 
lasteaialapsed võtsid rõõmuga 
vastu teate jõuluvana postkasti 
avamisest. Hiljuti saatsime jõu-
luvanale joonistusi ümbrikega, 
mida väikesed poisid ja tüdrukud 
meisterdasid. Lastele jäi hästi 
meelde ka külaskäik peajõuluva-
na juurde. Jõuluvana ise ja tema 
abiline jõulumemm Airi Rütter 
on laste vastuvõtuks kõik asjad 

Päkapikumaal on kiired päevad
Jõuluvanal ja päkapikkudel on 
praegu aasta kõige kiirem aeg. 
Nii ka meie päkapikkudel, kes 
tegutsevad Jõuluvana peakorte-
ris Jõgeva Kultuurikeskuses. 

Kuussada last on saanud 
külastada siin asuvaid päka-
pikkude töötubasid, meis-
terdanud endale küünlaid, 
kaunistanud piparkooke ja 
valanud õnnetina. Lapsi on 
käinud üle kogu Jõgevamaa ja 
kaugemaltki. 

Kuum koht on Jõuluva-
na tuba. Seda külastavad hea 
meelega nii suured kui väike-
sed. Et soovijaid on palju ja 
kõik soovijad kindlasti ei jõua 
Jõuluvana külastada enne uut 
aastat, siis annab Jõuluvana 
teada, et talle saab külla tul-
la ka pärast pühi, uuel aastal. 
Sobiva aja saab kokku leppida 
kultuurikeskuse administraa-
tori juures. 

Laste kirjadele vastami-
sega on Jõuluvanal ja päka-
pikkudel palju tegemist. Kirju 
tuleb iga päev igalt poolt üle 
Eestimaa. On ka venekeelseid 

kirju. Üks kiri on tulnud isegi 
Soomest. Et Jõuluvana ja päka-
pikud on praegu väga hõivatud 
kingituste pakkimise ja kätte-
toimetamisega ning laste juu-
res käimisega, siis kulub  veidi 
aega, enne kui Jõuluvana kõigi-
le kirjadele vastata jõuab. Aga 
et Jõuluvana postkontor Jõge-
val töötab terve aasta, siis saab 
ka kirju Jõuluvanale saata igal 
ajal ja Jõuluvana vastab samuti. 
Kevadel ja suvel ongi Jõuluva-
nal aega pikemalt kirjutada.

Jõuluvanale saabunud joo-
nistuste hulgast valib Jõuluva-
na välja need, mis talle kõige 
rohkem meeldivad. Nende 
joonistuste autorid kutsub Jõu-
luvana endale külla ja annab 
tänuks šokolaadi. Joonistusele 
tuleb kindlasti märkida ka lap-
se vanus ja kodune aadress. Kui 
aadressi ei ole, ei oska ju päka-
pikud kuhugi kutset saata.

Jõuluvana ja päkapikkude 
ühiseks sooviks on, et igaüks 
leiaks oma rõõmukillu, mis viib 
teid õnnelikuna uude aastasse.

Elukohaandmed 
aastavahetuseks 
õigeks
Rahvastikuregistri seaduse 
kohaselt on isik kohustatud 
hoolitsema enda ja oma ala-
ealiste laste ning eestkos-
tetavate elukoha aadressi 
õigsuse eest rahvastikure-
gistris. Uude elukohta asu-
misel peab 30 päeva jooksul 
teatama sellest elukohajärg-
sele kohalikule omavalitsu-
sele.
Kuna paljude riigi ja koha-
liku omavalitsuse poolt pa-
kutavate teenuste, samuti 
mitmesuguste soodustus-
te ja toetuste saamisel on 
määravaks isiku rahvastiku-
registrijärgne elukoht, võib 
isik või tema pereliige nen-
dest ebatäpsete elukoha-
andmete tõttu ilma jääda. 
Teadmiseks neile Jõgeva 
linna elanikele, kes mingil 
ajal on elanud Soomes ja 
seal registreerinud alali-
se elukoha, kuid Soomest 
lahkudes unustanud sellest 
Soome rahvastikuregistrile 
teatamata! 
Alates 5. detsembrist võib 
Eesti rahvastikuregistris 
teie elukoha aadressiks olla 
mitte enam senine Jõgeva 
aadress, vaid hoopis Soo-
mes kunagi registreeritud 
aadress. 
Palume kontrollida veel 
selle aasta lõpupäevadel 
enda ja pereliikmete elu-
koha aadressi õigsust Eesti 
rahvastikuregistris. Põhju-
seks on asjaolu, et Soomest 
saadud andmete alusel 
muudeti 5. detsembril Ees-
ti rahvastikuregistris kõigi 
seni Soomes alalist elukoh-
ta omanud isikute eluko-
ha  põhiaadressiks Soome 
aadress. Selline andmete 
muutmine puudutab 85 
seni Jõgeva linna aadressil 
registreeritud inimest. 
Elukoha aadressi registree-
rimiseks või kontrollimi-
seks tulla Jõgeva Linnava-
litsusse, Suur 5 III korrus, 
majanduse peaspetsialisti 
kabinetti või helistada tel. 
777 6532.
 

AIME RÜNDVA
Jõgeva Linnavalitsuse 

majanduse peaspetsialist
aime@jogevalv.ee

üksikasjalikult läbi mõelnud. Kül-
lap oskavad lasteaialapsed aru saa-
da ka jõuludest kui eriliselt hinges-
tatud pühadest. Advendiküünalde 
süütamisele on meie lasteaiapere 
alati kaasa elanud,” rääkis lasteaia 
Rohutirts õpetaja Ene Kund. “Ise 
laulsin jõulurahu väljakuulutamise 
ajal koos Jõgeva kammerkooriga, 
mille liikmeks ma olen,” märkis ta.

Jõgeva Meeskoori president 
Heino Ilves ütles: “Rääkides Jõ-
gevast kui jõululinnast meeldib 
mulle ennekõike see, et linnal on 
mitmeid aastaid oma jõulupuu, 
mis mõjub igati sümboolselt. Lü-
hikeseks ajaks ei tarvitse metsast 
jõulukuuske tuua. Las metsakuu-
sed jäävad ikka loodust kaunis-
tama. Vahva on Jõgeval elav pea-
jõuluvana ja teisedki jõuluvanad, 
kes siin kodusid ja asutusi külas-
tavad. Koos jõuluvanadega oli ka 
hea laulda esimese advendiküünla 
süütamisel. Muide, jõulupühadel 
laulab meeskoor ka Jõgeva kirikus, 
nii et tulge meid kuulama. Omalt 
poolt sooviksin häid jõule ka Jõge-
va linnapea Viktor Svjatõševile, kes 
koos oma meeskonnaga mitmesu-
guseid huvitavaid ettevõtmisi välja 
mõtleb ja ühtlasi leiab võimaluse 
kultuurikollektiivide toetamiseks,” 
märkis muusikalembeline linna-
kodanik.

 “Minul on aga jõulude ajal eri-
ti kiire. Pean kõikidest lastest pilte 
tegema, kes kultuurikeskusesse 
peajõuluvanale külla tulevad. Mu 
fotokollektsioon saab aga märksa 
rikkamaks ja ehk korraldame jõu-
lupiltidest ka näituse,” ütles foto-
graaf Johannes Haav, kes jõulukuul 
fotopäkapikuks kehastunult laste 
jõulurõõmu fotodele jäädvustab.

JAAN LUKAS

Jõuluvana ja päkapikkude kodu on nüüd Jõgeva Kultuurikeskuses.

Väljaandja: OÜ Vali Press
48106 Põltsamaa, Pajusi 
mnt. 22
Tel. 776 8871

www.jogevalv.ee

FOTO: Johannes HaavJõulurahu väljakuulutamine ja teise advendiküünla süütamine.
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Kus olete arvutiasjandust õppinud ja kuidas Teist 
sai Jõgeva Linnavalitsuse arvutispetsialist?
2003. aasta kevadel lõpetasin Jõgeva Gümnaasiumi 
reaalklassi ja pärast seda seadsin sammud Tartu Üli-
kooli poole. Võimalus oli toona valida, kas matemaa-
tika-informaatikateaduskonna infotehnoloogia eriala 
või sama eriala, kuid teine teaduskond - füüsika-kee-
miateaduskond. Valisin füüsika-keemiateaduskonna. 
Õpingud kestsid kolm aastat. Jõgeva Linnavalitsuse arvutispetsialist sai minust 
sel moel, et kuna ma väga tahtsin pärast kooli kohe tööle minna, siis minu isa 
helistas ühel päeval ja küsis, et kas ma olen teadlik, et Jõgeva Linnavalitsus otsib 
IT-meest. Haarasin võimalusest kinni, tegin avalduse koos CV-ga, vestlesime pi-
sut ja siin ma nüüd olen.
Palun kirjeldage põgusalt oma igapäevatööd?
Igapäevatööks on infotehnoloogilise süsteemi toimimise tagamine ehk siis ta-
gada kolleegide sujuv ja tõrgeteta töö. Lisaks töötab mõte koguaeg selles suu-
nas, mil moel saaks praegust süsteemi veel paremaks ja mugavamaks muuta.
Millised oleksid Teie soovitused inimestele, kes külastavad linna avalikku 
internetipunkti (AIP)?
AIP kohapealt midagi spetsiifilist öelda ei olegi, kasutage sealseid arvuteid enda 
jaoks vajalike toimingute tegemiseks. Ka need arvutid seal on töövahendid - 
antud juhul siis linnainimeste töövahendid. Kuna internet on võimas vahend, 
siis saab sealt enamjaolt vajaliku informatsiooni alati kätte - tuleb ainult õigesti 
otsida. 
Kas Jõgeva linna elanikel on põhjust linnavalitsusse ka Teie jutule tulla?
Minu poole võib alati pöörduda. Kui  oskan, siis püüan aidata. Suhtlen meeleldi 
kõigiga, kes soovivad ühtteist teada saada. Sel moel saan ka mina teada, mida 
inimesed mõtlevad või arvavad.

KONTAKT:
Ahto Metting, Jõgeva Linnavalitsuse arvutispetsialist
Tel: 776 6507 
Mob: + 372 52 78 351
E-post: ahto@jogevalv.ee

ümber ning soovige oma lä-
hedastele ja  linnale unistuste 
täitumist ning uusi kordami-
nekuid.  

Soovin rahulikke jõulu-
pühi ja unistusterohket uut 
aastat!

KALMER 
LAIN

abilinnapea

Head kaaslinlased!

Mõndagi puhast ja püha on küünalde leegis.
Sellist soojust ja vaikset valgust igapäev elus ei näe.
Kuhu jääb valgus vahetevahel?
Vaid vari teab,
mis nende vahel koos kanda on mõnikord kahel. 
     (Ü. Lätte)

Alanud on  kaunis jõuluaeg, mida tähistame erilise pidu-
likkuse ja soojusega. 
Et olla  valmis  sellest suursündmusest  rõõmu tundma, 
kujundame eelnevalt meid ümbritsevat maailma rahu ja 
rõõmu  värvides. Õhtuhämaruse saabumisel  märkame   
päev päevalt ikka rohkem ja rohkem, kuidas pimedus 
valguse ees taanduma sunnitakse. Tuluke tulukese järel 
haarab valgus võimust. 
Oleme sel aastal  koos ettevõtjatega võtnud südameas-
jaks kaunistada meie  kesklinn ühtses stiilis.  Tundub, et  
kujunduslik pool õnnestus ja loodame järgmisel aastal 
seda koostööd jätkata. Seda ikka selleks, et meie kodu-
linn jõulukuul  valgusküllane ja kaunis oleks. 
Tänuväärse teoga eristus sel aastal maavalitsus, kelle  
paigaldatud  ajanäitaja ei jäta kedagi ükskõikseks. 
Olles rahvusena tavaliselt veidi kinnise iseloomuga, an-
nab  aastalõpuaeg  meile kõigile suurepärase võimalu-
se olla headuse ja südamesoojuse väljendamiseks enam 
avatud.  Iidseks tavaks ja jõuludega seonduvaks on olnud 
sel puhul  jõulurahu väljakuulutamine. Jõulurahu kutsub 
üles üleüldisele leppimisele, kutsub otsima ja leidma nii 
endas kui  ka  teistes elu päikeselisemat  poolt.
Aga vaid siis saame kiirata hingesoojust ja empaatiat 
teistele inimestele, kui rahu ja tasakaal  valitseb ka meie 
hinges, südames, meie sõnades ja tegudes.
Südamest tulevad tänud peapiiskop Andres Põderile, 
kes  võttis kuulda  meie soovi  kuulutada Jõulurahu välja 
Jõgeval, Eestimaa külmapoolusel. Paigas, kus ilmataat 
näitab pakasekraade sageli enam kui mujal Eestis. Ome-
ti  elavad siin sooja südamega inimesed.  See on suur 
tunnustus  meie linnale, meile kõigile. 
Usun, et Jõgevalt alguse  saanud jõulurahu vaim kandus 
edasi üle kogu maa, inimeselt inimesele, südamest süda-
messe. Loodame, et sellest  sündmusest kasvab edaspi-
diseks tore traditsioon. Järgmisel aastal viivad ehk kõik 
Eestimaa linnapead siit jõulurahutule teistesse Eestimaa 
linnadesse.

Soovin teile kõigile rahulikku 
jõuluaega!

VIKTOR SVJATÕŠEV
Linnapea

SAAME TUTTAVAKS

Jõuluaeg kui rahu ja andesta-
mise püha on  väga mitmepal-
geline.

 Aasta lõpul oleme rahul 
sellega, mis tegime ja oleme  
uue aasta ootuste osas isegi 
veidi kärsitud. Tahaks ju kohe 
teada, mis tuleb. Lapsemeel-
sus lööb välja, mis muud. Aga 
et on andestamise aeg, siis 
anname ka endale selle lapse-
meelsuse andeks ja mõtelgem 
veelkord möödunud aastale.

 Saime siis kõigega hak-
kama? Plaanitu plaanituks, 
kas olime väärilised midagi 
saavutama või olid ootused 
liiga suured. Või soovisime 
sootuks seda, mis ei oleks pi-

danud meie osa olema? Üldi-
ses, ikka “rohkem ja rohkem” 
mentaliteedis on paslik seda 
jõuluajal iseendalt pärida. Aga 
ka seda - kas tegin ma kõik, 
mida minult oodati, olin ma 
hea kaaslane ja abimees. Kas  
olin tähelepanelik sõprade 
suhtes või mõtlesin ma enne-
kõike endale?

Küllap olime pigem head 
ja tähelepanelikud. Aasta on 
ju sujunud hästi, ei koputanud 
elumured igapäevaselt uksele, 
aega oli enda ja teiste jaoks. 
Kui meenutada, millised mu-
red meid mõned aastad tagasi  
kimbutasid, siis endalegi oota-
matult pole paljud neist enam 
jutukski tulnud.

Häid märke möödunud 
aastast on teisigi. Alates  
soojast suvest,  lõpetades 
kordaläinud majandus-
aastaga. Muidugi oli ka nii 
mõnelgi meie hulgas raske 
ja pole sobilikumat aega 
lausa otsiva pilguga ringi 
vaadata ning aidata, kus 
saab. On meie kaaskondsed 
kõik terved ja naeratavad? 
Või tuleb see hoopis läbi 
pisarate? Kas meie oleme 
suutelised aitama, vast ka 
hea sõnaga, kui enamat ei 
suuda.

Tuletagem meelde, kui 
hea tunne oli, kui võhivõõ-
ras tunnustust avaldas, hea 
kaaslane rumalalt tehtud 
vea andeks andis, enamgi 

veel, julgustas uuesti proovi-
ma. Soe oli ja heldima pani.

Seda sooviks Sullegi, hea 
kaaslinlane. Olgu Sinu aas-
talõpp meeldivalt mõtlik, aga 
soe ja rahuldustpakkuv. Kül-
lap laabub ka järgmine aasta 
ilma suuremate tormideta. 
Sestap tunne rahu ja kodu-
soojust hinges, me kõik koos 
oleme üks suur ja heatahtlik 
pere.

 
Häid Jõulupühi!
 

HELDUR LÄÄNE, 
TOOMAS VAHUR, 

KAIDO LEHTLA, 
JURI MATISIN, 

MARKO SAKSING  

Aasta on sujunud hästi

Jõulud on unistuste aeg
Jõulud on meenutamise, 

mõtete korrastamise ja soo-
vide aeg. Kõik me unistame 
millestki.  Oluline on see, et 
kõikidele on need pühad oma-
moodi tähtsad ja vajalikud. 
Võetakse aeg maha, meenu-
tatakse möödunut, peetakse 
lugu lähedastest, tänatakse 
hea sõnaga sõpru ja tuttavaid.

Ka linnavalitsus võtab 
korraks aja maha, et vaadata 
hetkeks tagasi. 2007. aasta eel-
arvega  minnakse vastu uute 
eesmärkide täitmisele. Aasta 
algul vastu võetav Jõgeva lin-
na arengukava annab uued 
eesmärgid ja strateegiad ning 

unistused pikkadeks aasta-
teks. Eks ikka selleks, et meil 
oleks siin linnas hea elada, õp-
pida, töötada, sportida ja vaba  
aega veeta. Kõik me soovime, 
et elu läheks paremaks ja hu-
vitamaks.

• Haridusvaldkonnas 
soovime läbi hariduse aren-
gukava muuta õpikeskkonda 
veelgi kaasaegsemaks ja valge-
maks, vahest ka ratsionaalse-
maks. 

• Spordivaldkonnas 
soovime uue staadioni käivi-
tumist läbi uue meeskonna.

• Kultuurivaldkon-
nas soovime kultuuriüri-
tuste mitmekesistamist.

• Sotsiaalvaldkon-
nas soovime anda pare-
maid tingimusi sotsiaalabi 
vajajatele läbi SA Jõgeva 
Sotsiaalmaja pakutavate 
teenuste.

• Noorsootöö vald-
konnas soovime Avatud 
Noortekeskusele värskeid 
ideid noorte vabaaja sisus-
tamisel.

Kui soovite saada po-
sitiivseid emotsioone, siis  
jalutage Jõgeva kesklinna 
ja nautige valgusesära selle 

Linnavalitsuse arvutispetsialist 
Ahto Metting

“Meenutus” tähistas oma   10.  juubelit
Kolmapäeval tähistas Jõgeva Kultuuri-
keskuses oma kümnendat sünnipäeva 
Jõgeva õpetajate-pensionäride klubi 
“Meenutus”. Oli soe ja sõbralik õhkkond. 
Õnne soovides kõlistati veinipokaale, 
peeti südamlikke kõnesid ja tunti mõnu 
kohvilaua hõrgutistest. Sünnipäevalap-
sele oli tulnud ka külalisi. Oli lilli, tervitusi 
ja kingitusi. Külas olid Jõgeva Gümnaa-
siumi direktor Taisto Liivandi, Jõgeva 
linnapea Viktor Svjatõšev, linna kultuu-
rikomisjoni esimees Hele Kull ja kultuuri-
keskuse perenaine Airi Rütter. 
“Linnapea tõi meile Jõgeva linna šokolaa-
di ja ka direktor tõi meile magusat, sest ta 
teab, et kui suu on magus, siis süda rõõ-
mustab,” räägib lahke ja humoorika hin-
gelaadiga pensionäride klubi hea haldjas 
Asta Paeveer. Asta on nimelt õpetajate- 
pensionäride klubi kunagine kokkukut-
suja ja sealt alates ka klubi juhendaja. 

Lisaks ruumi nurgas säravale jõulukuu-
sele põlesid ka laudadel küünlad. Eraldi 
süüdati küünlad nendelegi, kes aastate 
jooksul klubilastest manalateele läinud. 
Nende auks oli leinaseisak. Seejärel aga 
istus Asta Paeveer klaveri taha ja koos 
lauldi meenutuseks südamlik laul. 
Klubi käib koos üle nädala, seega kaks 
korda kuus. Juuakse kohvi, arutletakse 
päeva- ja kultuurisündmuste üle, mõni-
kord loetakse luulet. Asta ütleb, et nende 
klubi inimesed on enamjaolt üksikud ja 
kokkusaamised kulgevadki maailma asju 
arutades ja omavahel rääkides.
Klubi kroonikapidaja Aino Tooming on 
kõik klubi poolt tehtu kroonikasse tal-
letanud ja albumikaante vahele kokku 
kogunud. 

ÜLLE LÄTTE

Klubi eestvedaja 
Asta Paeveer 
tervitas juubeli-
peol teisi ja sai ka 
ise heade soovide 
osaliseks.  Pildil õn-
nitleb proua Astat 
Taisto Liivandi.
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JÕGEVA LINNAVOLIKOGU

8. ja 9. detsembril toimus 
Tartu I Muusikakoolis järjekord-
ne Ago Russaku nim. Noorte 
Pianistide konkurss, millest 
võttis osa 59 õpilast erinevatest 
Lõuna-Eesti piirkonna muusika-
koolidest.  Esindatud olid Elva, 
Jõgeva, Põlva, Räpina,Tartu I ja 
II, Valga, Võru, Ülenurme ja H. 
Elleri nim. Tartu Muusikakool.  
Osavõtjaid oodati alates 3. klas-
sist, igaühel tuli esitada kaks 
pala. 

Seekordne, arvult juba ühek-
sas mõõduvõtmine oli väga edu-
kas Jõgeva Muusikakooli õpilas-
tele. Oma vanusegrupis saavutas 
I koha Andrei Zevakin (III kl., 
õpetaja Gerda Heinmaa), II ja III 

Jõgeva Muusikakooli klaveriõpilased 
konkursil väga edukad

kohale mängisid end Kadi Lille 
ja Helen Seppa (VI kl., õpetaja 
Signe Lang). Diplomi vääriliseks 
hinnati Ragnar Kriiska esinemist 
(VI kl. õpetaja Gerda Heinmaa). 
Lisaks eelpoolloetletud õpilaste-
le said “konkursinärvi“ tunda ka 
Anna Katt (II kl.) ja Rahel Vald-
maa (VI kl.) - mõlemad õpetaja 
Jelena Golubi klaveriklassist. 
Esinemist hindas 3-liikmeline 
rahvusvaheline žürii – Eesti 
Muusika- ja Teatriakadeemia 
õppejõud Toivo Peäske ja Mar-
ja Jürisson ning Soome klave-
ripedagoog Judit Petyko. Kõik 
auhinnaliste kohtade omanikud 
esinesid konkursi teisel päeval 
Tartu Linnamuuseumis lõpp-
kontserdil. 

Aitäh tublidele õpilastele ja 
neid juhendanud õpetajatele! 
Ees ootab suur töö ja etteval-

mistus kevadiseks vabariiklikuks 
klaverikonkursiks. Jõudu teile!

MERIKE KATT
Jõgeva Muusikakooli direktor

Andrei Zevakin ja õpetaja Gerda Heinmaa.

Jõgeva Linna Fondist said toetust Ketlin 
Hansen ja Igor Orlov

Sihtasutus Eesti Rahvuskul-
tuuri Fond, mille eesmärgiks on 
heategevus meie rahvuskultuuri 
toetamiseks rahaliste vahendite 
sihipärase kogumise ja jagami-
se kaudu, on esitatud taotluste 
põhjal 17 aastat stipendiume ja 
toetusi jaganud. 

Meeldetuletuseks, et 26. 
märtsil 2001. a. moodustati 
Sihtasutus Eesti Rahvuskultuuri 
Fondi juurde Jõgeva Linna Fond 
sissemaksega 100 000 krooni, 
eesmärgiga toetada spordielu 
Jõgeva linnas. Samas allkirjastati 
koostööleping Eesti Olümpiako-
miteega, millest lähtuvalt Jõgeva 
linn liitus Eesti Olümpiakomi-
tee toetusprogrammiga, kus 

eesmärgiks on tippsportlaste ja 
tulevikulootuste ettevalmistuse 
stimuleerimine. Eesti Olümpia-
komitee andis Jõgeva linnale 
õiguse kasutada kommertsemb-
leemi ja nimetuse “Eesti Spor-
di Toetaja” ja “Sini-must-valge 
kõrgemale”, mis on paigaldatud 
Jõgeva Spordikeskus “Virtus” 
pallimängude saali seinale.

Aasta jooksul Jõgeva Lin-
na Fondi põhikapitalilt saadud 
tulust eraldatakse 25% fondi 
põhikapitali suurendamiseks, 
25% väljamakseteks Eesti Olüm-
piakomitee Fondist ja 50% väl-
jamakseteks Jõgeva Linna Fon-
dist. 

Käesoleval aastal oli või-
malus Jõgeva Linna Fondist 
eraldada stipendiumideks 4185 
krooni. 

Jõgeva Linna Fondi haldus-
kogu tegi ettepaneku Sihtasutus 
Eesti Rahvuskultuuri Fondile 
eraldada alafondist väljamakse-
teks 2000 krooni Ketlin Hanse-
nile eduka esinemise eest Eesti 
noorte- ja täiskasvanute meist-
rivõistlustel odaviskes ning 2000 
krooni Igor Orlovile jalgpalli 
arendamise eest ja seoses SK 
Noorus10 tegevusaasta juubeli 
puhul. 

Stipendiumide jääk 185 
krooni otsustati suunata fondi 
põhikapitali suurendamiseks.

Sihtasutus Eesti Rahvus-
kultuuri Fond on kantud nen-
de mittetulundusühingute ja 
sihtasutuste nimekirja, kellele 
tehtud annetusi ei maksustata 
tulumaksuga.  

Stipendiaatide ja sponsorite 
austamisõhtu toimus 17. det-
sembril Mustpeade Majas, kus 
toetused Jõgeva Linna Fondist 
andis üle Eesti Rahvuskultuu-
ri Fondi nõukogu esimees Eri 
Klas.

Rahulikke jõule!

TOOMAS KLAARMAN
Jõgeva Linna Fondi halduskogu 

esimees

JÕGEVA LINNAVOLIKOGU 
võttis vastu 30.11. 2006 määruse nr. 13 “Maamaksust 
vabastamise kord 2007. aastal”.
Pensionäride, represseeritute ja puuetega inimeste aval-
dusi võetakse vastu kuni 15. jaanuarini 2007. 
Isikud, kes esitasid avalduse aastatel 2005-2006, ei pea 
uut avaldust esitama.

 Vastused  korduvatele  küsimustele

Vastavad Jaan Vahtla (Jõgeva Linnavalitsuse keskkonna peaspetsialist) 
ja  Piret Miller (Ragn-Sells AS Lõuna piirkonna müügijuht).

1. Kas ühekuulist kohustuslikku sagedust saab harvemaks muuta? 
Vastus: ei saa, see sagedus on kehtestatud Jäätmeseadusega.
2. Olen kauem kui üks kuu kodunt ära ja maja on tühi, kas pean maksma 
tühisõidu eest? 
Vastus: ei pea ainult juhul, kui oma äraolekust eelnevalt teavitatakse Jõgeva 
Linnavalitsust. Kui on varakult ette teada, et elamu on tühi kauem kui üks kuu, 
saab teha avalduse mitteliitumise kohta selleks perioodiks. Mitteliitumise aval-
dusi saab vormistada Linnavalitsuse sekretariaadis ka sel juhul, kui soovitakse 
ise oma jäätmed toimetada prügilasse.
3. Kas mitme kinnistu omanikud saavad kasutada ühist mahutit? 
Vastus: saavad, kui sõlmivad sellekohase kirjaliku kokkuleppe, milles on näi-
datud aadress, kus ühine mahuti paikneb ja isiku nimi, kes tasub jäätmeveo 
arved. Kokkuleppe üks eksemplar tuleb üle anda  Jõgeva Linnavalitsusele. 
Nad kõik loetakse liitunuks, kuid jäätmevaldajate registris nende aadressid 
nö suletakse ja arveid ei esitata peale ühe, selle kinnistu oma, mille omanik 
on kokkuleppes ära näidatud kui arvete tasuja. Lepinguosaliste endi vahel 
toimub arveldus vastavalt nende omavahelisele kokkuleppele. Neid kokku-
leppeid on juba sõlmitud üle kümne (15.12.2006).
Ühiskasutuses oleva mahuti mugavamaks kasutamiseks on lubatud see 
paigaldada väljaspoole kinnistu piire. Väljapoole kinnistu piire võib paigal-
dada vaid ka erandjuhul, kui kinnistule juurdepääs ei võimalda prügiveokil 
mitteteisaldatavale mahutile juurde pääseda selle tühjendamiseks (kinnistu 
väiksus, keeruline konfiguratsioon, teedevõrk).
4. Olen nii vana juba, et mul enam jäätmeid ei tekigi. Kas minu mitteliitumise 
avaldus rahuldatakse? 
Vastus: ei rahuldata, sest jäätmeid tekib igal inimesel. Soovitus: kasutada 
mõne naabri või tuttavaga ühist mahutit vastava kirjaliku kokkuleppe alusel 
(vt eelmine vastus).
5. Kas mõni muu firma, mis mulle rohkem meeldib, võib minu jäätmeid
vedada? 
Vastus: võib, kui need pole olme- ja/või suurjäätmed.
6. Ma ei mõtlegi liituda! 
Vastus: liituvad kõik, kes pole saanud erandkorras tähtajalise mitteliitumise 
õigust.    
7. Kogu aeg olen tellinud tühjenduse 3 korda aastas oma 800-liitrilisele 
konteinerile ja ma ei taha igakuulist tühjendust!
Vastus: Teie jäätmeteke on 3X800=2400 liitrit aastas, st 2400: 12= 200 liitrit 

kuus. Soovitatav on soetada näiteks 0,14 m3 mahuti, sest miinimumpaketi 
lepingu korral on tühjendus 28- päevase tsükliga vastavalt Ragn-Sells AS 
poolt  Teile saadetud veokalendrile. Arvatavasti väheneb ka Teie jäätmeteke, 
kui kasutate aktiivsemalt pakendikonteinereid kõikvõimalike pakendite 
äraandmiseks.
8. Olen kuulnud, et Ragn-Sells tõstab kohe hindu?
Vastus: vedajal on õigus taotleda hindade tõstmist ja Jõgeva Linnavalitsus 
nõustub sellega juhul, kui taotlus on piisavalt põhjendatud  - kütusehinna 
oluline tõus tanklates, Torma prügilas jäätmete vastuvõtuhinna tõus. 2007.
aastal seda tõenäoliselt ei toimu.
9. Ostsin poest 100- liitrilise mahuti, Ragn-Sells aga nõuab, et see oleks 90 cm 
kõrge maapinnast, aga minu oma ei ole. Mis nüüd saab? 
Vastus: olete soetanud mahuti, mis ei vasta Jõgeva linna jäätmehooldusees-
kirja nõuetele (vt tabel) ning selle kasutamine on võimalik eeskirja nõuetele 
vastavalt vaid Teie ja Ragn-Sells´i vahelisel kokkuleppel. 

Mahuti      Mahuti
Kuni 0,02 m3, kuni 5 kg kaaluv jäätmekott  0,60 m3 ratastel
0,08 m3 ratastel    0,75 m3 ratastel
0,12 m3 ratastel    0,75 m3, ratasteta
0,14 m3 ratastel    1,5 m3
0,24 m3 ratastel    2,5 m3
0,37 m3 ratastel    4,5 m3

10. Prügiveoauto ei pääse minu konteineri juurde, mida teha? 
Vastus: tühjenduspäeval tuleb mahuti paigaldada kohta, kus sellele juurde 
pääseb.
11. Mul on mitu kinnistut, kas igaühe juures toimub kohustuslik vedu?
Vastus: ei toimu juhul, kui olete Jõgeva Linnavalitsusele esitanud avalduse 
oma kinnistute loendiga ja selle kinnistu aadressi näitamisega, mille olete 
välja valinud. Sel juhul teised kinnistud loetakse Jäätmeseaduse alusel küll 
liitunuks, kuid nende kirjed jäätmevaldajate registris nö suletakse.
12. Kas nn garaažikooperatiivide juurde pannakse konteinerid ja toimub 
kohustuslik vedu?
Vastus: jah, igale kinnistule 1 mahuti, tühjendus toimub 28 päevase tsükliga. 
Seda ei tehta vaid juhul, kui kaasomandis olevate garaažide kinnistute kõik 
kaasomanikud on teinud omakäelised avaldused selle kohta, et käitlevad 
oma jäätmed mõnel teisel kinnistul ja näitavad avalduses ära selle kinnistu 
aadressi. Soovitus: moodustada garaažiühistud ning siiski kasutada ühistu 
peale üht või mitut sobiva suurusega mahutit vastavalt jäätmetekkele sellel 
kinnistul.
13.  Arvete tasumisel tuleb ju majaomanikul pankadele maksta ülekandetasu 

13 korda aastas!
Vastus: Arveid esitatakse iga kuu tagasiulatuvalt tehtud teenuste eest. 
Kuna aastas on 12 kuud siis esitatakse ka 12 arvet (mitte 13). Kõige hõredam 
tühjendamine on üle 28 päeva (kindlal nädalapäeval) so 13 korda aastas, ühel 
kuul aastas on tühjendamine kuu esimesel ja viimasel nädalal.
Soovitame sõlmida pangas püsimaksekorralduse, et ei tekiks probleeme 
maksmise unustamisega.  Püsikorraldusi on soovitav vormistada selliselt, et 
limiiti ei panda. Siis ei ole püsikorraldusega mingeid probleeme, ühel kuul 
aastas on arvel lihtsalt 2 tühjendust. Kontrolli võimalus jääb kliendile ka siis 
kui on püsikorraldus, kuna arve koopia saab ta endale igaljuhul ja ka vaidlus-
tamise võimalus jääb alati.
14.  Miks on jäätmeveoaastas 13 kuud, kui minimaalne sagedus on vähemalt 
üks kord kuus?
Vastus: Alustaks vastust küsimusega, kas kuus on neli või viis nädalat?
 Teeninduslogistika on üles ehitatud selliselt, et auto on x piirkonnas mingil 
kindlal nädalapäeval (näiteks esmaspäev). Teiega sõlmitakse leping, et kogu-
misauto käib tühjendamas Teie mahutit üle nelja nädala (so 28 päeva) näit. 
esmaspäeviti. Kuus korra arvestust ei saa jäätmekäitluses kasutada põhjusel, 
et kuudes sisalduvad nädalapäevad on pidevas liikumises ja logistikat ei ole  
millelegi üles ehitada. Sarnane teeninduslogistika on üle-eestiliselt kõikidel 
jäätmekäitlejatel regulaarteenuse osutamise puhul sarnane. Seda teemat on 
analoogselt kommenteerinud ka Keskkonnaministeeriumi jäätmeosakonna 
juhataja Peeter  Eek. Regulaarne teenindamine toimub kindlal nädalapäeval 
kas üle 7, 14 või 28 päeva. Kui on tühjendussagedus 28 päevaline, siis see 
teeb aastas 13 korda.
15. Kuidas saab sõlmida Ragn-Sellsiga jäätmeveolepinguid?
Vastus: Kuna Jõgeval on kinnistuomanikke, kes kohapeal ei ela, siis on neil 
vajalik teada, et lepinguid saab sõlmida Ragn-Sells AS´i kontorites asukohta-
dega:
- Suur-Sõjamäe 50, Tallinn
- Sepa 26, Tartu
- Tallinna mnt 64c, Pärnu
- Lihula mnt 20 Haapsalu
- Vabaduse pst 21a Kiviõli

 Võimalused seda teha on ka  Ragn-Sells AS´i kodulehel www.ragnsells.ee , 
täites seal lepingu sõlmimise avalduse (väga paljud Jõgeva linna elanikud on 
seda võimalust kasutanud).
Lepinguid saab sõlmida ka, helistades üleeestilisel klienditeeninduse telefoni 
nr 15155 ning edastades klienditeenindajale lepingu sõlmimiseks vajalikud 
andmed küsitluse käigus. Seda varianti eriti ei soovita, sellega ummistatakse 
tel liinid ära ja lõpuks võib ühenduse saamine vajadusel väga raskeks osutuda.

Korraldatud jäätmevedu algab nädala pärast

ÜLEVAADE 30. novembril 2006. a. toimunud 
12. istungist

Volikogu 19-st liikmest osales istungil 15 liiget. 

1. Võeti vastu määrus, millega kehtestati maamaksust vabastamise 
kord 2007. aastal. Nimetatud korra alusel vabastatakse 2007. aastal 
maamaksust Jõgeva linnas elavad pensionärid ja represseeritud nende 
isikute kasutuses olevalt elamumaalt kuni 0.1 ha ulatuses. Avaldusi 
maamaksust vabastamiseks saab linnavalitsusele esitada kuni 15. 
jaanuarini 2007. Isikud, kes on avaldused esitanud 2005-2006. aastal uut 
avaldust esitama ei pea.
2. Võeti vastu otsus Turu tn 7a asuva kinnistu detailplaneeringu 
kehtestamiseks.
3. Võeti vastu otsus Kalda tn 20 asuva kinnistu detailplaneeringu 
kehtestamiseks.
4. Võeti vastu otsus Suur tn 30 asuva kinnistu detailplaneeringu 
algatamiseks.
5. Võeti vastu otsus hoonestusõiguse seadmiseks linna omandis 
olevale Estakaadi tn 1a kinnistule. Hoonestusõigus anti 50. aastaks AS-le 
ATKO Grupp bussijaama rajamiseks.
6. Võeti vastu otsus, millega anti linnavalitsusele luba korraldada riigi-
hange Jõgeva Linna Lehe väljaandmiseks aastatel 2007-2009.
7. Võeti vastu otsus, millega anti linnavalitsusele luba korraldada 
riigihange Jõgeva Gümnaasiumile ja Jõgeva Ühisgümnaasiumile 
väikebusside liisimiseks.   
8. Toimus Jõgeva linna arengukava projekti aastateks 2007-2020          
1. lugemine ja võeti vastu otsus selle avalikustamise ja edasise menet-
lemise tähtaegade kohta. Arengukava projekt on avalikustatud linna 
veebilehel aadressil: http://www.jogevalv.ee
9. Toimus Jõgeva linna 2007. a eelarveprojekti 1. lugemine ja võeti 
vastu otsus selle avalikustamise ja edasise menetlemise tähtaegade 
kohta. Eelarveprojekt on avalikustatud linna veebilehel  aadressil: 
http://www.jogevalv.ee
10. Päevakorrapunkti  „Mitmesugust, informatsioonid”  juures kuulati ära 
jooksvad informatsioonid ja lepiti kokku, et volikogu järgmine korraline 
istung toimub 28. 12. 2006. a.

JAAN JÄRV
Linnavolikogu kantseleijuhataja


